

Foreningen RIO MIRA

A-gruppemøde den 19. december 2022 kl. 17.00

Mødested Elsebeth Melgaard, Istedgade 1, 2., 1650 København V

Deltagere: Jørgen Lycke-Petersen (193), Rie Andersen (190), Birthe Damkjær Petersen (122), Karin Rasmussen (101) og Elsebeth Melgaard (214)

Afbud Helle K. From (189)

Dagsorden:

1. **Dagsorden** blev godkendt, de fremsendte punkter kunne komme ind under dagsordenens punkter*
2. **Mødereferatet** fra d. 19. september blev godkendt og lægges op på foreningens hjemmesiden.
3. **Nyt fra de forskellige arbejdsgrupper (fast punkt) samt det netop afviklede efterårsfællesmøde (referat vedhæftet).**

Den første drøftelse tog udgangspunkt i flere af punkterne på Fællesmødet og værdidebatten, som vi havde deltaget i. Her debatterede vi den særlige regnskabs- og budgetmæssige situation, som foreningen står i. Nemlig at år 2022 og 2023 er to år, hvor foreningen kommer ud med henholdsvis et utilsigtet og et planlagt underskud.

Der var enighed i A-gruppen om, at det kræver en fortsat tæt budgetmæssig opfølgning for ikke at komme i samme situation igen, og at der er tale om en opgave som med fordel bør placeres i Gruppen for Fysisk Plan. Denne gruppe, hvor alle arbejdsgrupper er repræsenteret, er med til at sikre demokratiet i foreningen mellem og op til Fællesmøderne.

Konklusionen blev, at A-gruppen foreslår at GfFP holder møde 4 møder årligt, og at de første tre møder finder sted d. 9/3, 15/6 og 28/9 2023. Det sidste møde lægges i 2024 18/1.

Vi vil fra A-gruppens side sende en invitation ud til arbejdsgrupperne med datoerne og anmode om, at det er en gennemgående person, som deltager i møderne, og at personen har indsigt i arbejdsgruppens budget, planlægning og det konkrete arbejde.

En anden affødt diskussion af Fællesmødet var drøftelsen om generationsskifte blandt de ansatte på farmen. Opgaverne bliver løst, men især viceværtsfunktionen er skrøbelig på grund af Louis alder og helbredsmæssige tilstand, Alzira gør et flot og stort arbejde. Vi drøftede opgavesammenhængen, og hvordan de nødvendige opgaver bliver og skal løses i fremtiden. Hvilken model skal vi gå efter? Der var enighed om, at vi skal have flere data, **så Rie kontakter i første omgang Louise.**

Hjemmesiden er under store ændringer, vi afventer hvad IKT-gruppen kommer op med, og punktet tages op på det kommende GfFP-møde i marts.

4. **Sagen med GNR** omkring fældning af eukalyptus blev gennemgået af Jørgen. Jørgen har tæt kontakt med flere medlemmer af Landskabsgruppen **og planen er, at der sendes et brev med nye oplysninger, som**

viser, at fældningen er sket og tingene er i orden, og at vi i brevet anmoder om, at den fremsendte bøde bliver annulleret.

5. Økonomi

Rie havde fremsendt og kommenterede regnskabet for indeværende år og Budgetudkast 2023, hvor der som tidligere nævnt forventes et regnskabsmæssigt underskud for begge årene 2022 og 2023.

I A-gruppen var der enighed om, at det bør tilstræbes, at budgetoverskridelser som den med Hovedhuset i 2022 ikke sker igen. Vi skal have en sund økonomistyring, hvorfor vi således må arbejde for, at man i arbejdsgrupperne i god tid fremkommer med flerårsplaner, som så kan diskuteres åbent og på en demokratisk vis.

Rie arbejder på, at der sker en oversættelse af vore vedtægter til portugisisk, da det vil være en hjælp i mange administrative sammenhænge i Portugal (så vil vi have vore vedtægter på både dansk, engelsk og portugisisk). Herudover får hun lavet en engelsk oversættelse af vort seneste fællesmødereferat – hvoraf konstitueringen af A-gruppen fremgår. Da konstitueringen er ny hvert år bliver oversættelsen kun på engelsk.

Rie oplyste, at ejendomsskatterne er kommet på PBS.

6. Eventuelt Intet.

Næste A-gruppemøde torsdag, den 23.02 23 hos Elsebeth